
List otwarty w sprawie kormoranów 

W czerwcu br. burmistrz Czaplinka zorganizował konferencję pt. „Wpływ kormoranów na rozwój 

turystyki na Pojezierzu Drawskim". Uczestnicy konferencji skierowali list otwarty do ministra 

środowiska, Jana Szyszki, z prośbą „o umożliwienie w naszym kraju zmniejszenia populacji kormorana 

czarnego o 50%". W uzasadnieniu wniosku, sygnowanego przez burmistrza i 25 uczestników 

konferencji, czytamy m.in. o wydalanej przez kormorany materii i jej zgubnych skutkach zarówno dla 

człowieka, jak i środowiska przyrodniczego, o połykanych przez kormorany smoltach, o pasożytach, 

które roznoszą. Wreszcie, że są pokarmowym konkurentem człowieka. 

 

Zabrakło jednak w liście liczb i przykładów, jaka jest liczebność ptaków na obszarze Pojezierza 

Drawskiego, ile mają gniazd, ile ryb zjadają i ile drzew uległo degradacji. Zresztą kto wie, może 

właśnie wydzieliny kormorana będą miały większe przebicie niż powodowane przez niego realne, 

poparte statystykami, straty w rybostanie czy drzewostanie tego bądź co bądź malowniczego 

pojezierza. 

PS Więcej o kormoranach i wyrządzanych przez nie szkodach w wodach śródlądowych już we 

wrześniowych „WW". 

 


